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zpravodaj obcí Prosečska                         9/2014

Nezapomeňte navštívit akce v Proseči:

Proseč Terézy Novákové 
sobota 18. 10. 2014, 15 hod., Proseč, sokolovna 

Lampionový průvod 
pátek 24. 10. 2014, 18 hod, Proseč, náměstí

Bezpečné branky v Proseči
Město Proseč se společně s FK Pro-

seč zapojilo do programu Pardubic-
kého kraje „Bezpečná branka“. Kraj 
společně s Fotbalovou asociací České 
republiky tak reaguje na vzrůstající po-
čet zranění dětí při převržení a pádu 
branky, několikrát dokonce se smrtel-
nými následky.

Program kraje počítá s úhradou 
každé druhé bezpečné branky nové 
generace vyrobené z lehkých materi-
álů, první musí uhradit vždy žadatel, v 
našem případě to bude město Proseč. 
Zaměstnanci města rovněž prověří 
všechny staré branky na svém území 
a zajistí jejich bezpečné ukotvení, aby 
nemohlo dojít k převrácení a úrazům.

V Proseči vyrostlo 31 nových 
stožárů veřejného osvětlení

V Plůtku, kolem prosečského ryb-
níka, bylo v září osazeno 17 nových 
stožárů veřejného osvětlení. Místo 
bylo ještě nedávno nedostatečně osvět-
lené a občané o nové osvětlení dlouho 
žádali. Společně s osvětlením byl nata-
žen nový městský rozhlas a proběhla 
oprava vrchního krytu komunikace.

V souběhu s hlavní komunikací 
do Podměstí bylo v říjnu osazeno 14 
nových stožárů veřejného osvětlení 
včetně rozhlasu. Projekt byl připraven 
již v minulém roce a letos byl realizo-
ván. Společně s novým veřejným osvět-
lením byl vybudován do Podměstí také 
nový chodník splňující podmínky bez-
bariérovosti.

Jan Macháček, starosta

Prosečský dýchánek s hostem 
sobota 18. 10. 2014, 18 hod, Proseč, stará škola

Otevření meditačního prostoru 
úterý 28. 10. 2014, 15 hod, Proseč, ev. hřbitov

Vážení spoluobčané,
blíží se konec funkčního období všech zastu-

pitelů našeho města, konec mého období v po-
zici starosty a tím pro mne nastává čas bilan-
cování a hodnocení. Znovu vše vyjmenovávat 
by bylo asi zbytečné. V průběhu posledních čtyř 
let jsme vás pravidelně podrobně informovali 
o činnosti a aktivitách radnice ve zpravodaji. 
Hodně věcí se podařilo, něco je vidět na první 
pohled, větší část práce však zůstává pro vás 
občany skrytá. Předpokládám, že bylo vidět, 
že se snažíme o větší rozvoj našeho města, pro-
tože jste se i vy přidali a pomáhali jste nám, 
důkazem toho jsou desítky každoročních kul-
turních, společenských a sportovních akcí. Sa-
mozřejmě zůstalo mnoho úkolů nedokončených 
a rozdělaných a bude na novém zastupitelstvu 
a vedení města, které vzejde z nadcházejících 
komunálních voleb, aby v nich pokračovalo a 
dokončilo je.

Hlavním důvodem, proč jsem se rozhodl 
napsat tento úvodník je, že bych rád veřejně 
poděkoval všem lidem, zaměstnancům města a 
spolupracovníkům, kteří mi během posledních 
letech v nové funkci pomáhali.

Dále bych rád poděkoval všem aktivním 
lidem ze spolků, organizací a různých zájmo-
vých skupin, kteří se snažili udělat naše město 
krásnější, atraktivnější a zajímavější. My 
všichni zde chceme žít, a i když nejsme schopni 
nabídnout větší počet obchodů a občanské vy-
bavení na úrovni velkých měst, máme Proseč 
rádi a považujeme ji za dobré místo pro život.

Děkuji vám všem za podporu, ochotu a 
snahu a přeji nám všem, aby nám energie, 
trpělivost a aktivita vydržela co nejdéle.

Jan Macháček
starosta města Proseč

Jiří Bouška mistrem světa
Cyklista Jiří Bouška, náš rodák z Mi-

řetína, přivezl z mistrovství světa z ame-
rického Greenville dvě medaile, zlatou za 
časovku jednotlivců a bronzovou z hro-
madného silničního závodu. Jiří Bouška, 
který prodělal dětskou mozkovou obrnu, 
se stal mistrem světa na silnici již potřetí. 
Třikrát vyhrál rovněž šampionát na dráze 
a je držitelem pěti paralympijských me-
dailí.

Novému zastupitelstvu bude předložen 
návrh na udělení Čestného občanství na-
šeho města pro Jiřího Boušku za vynika-
jící reprezentaci České republiky ve světě. 
Jsme na našeho bývalého občana z Mi-
řetína velmi hrdí.

Jan Macháček, starosta 

Frido Mann navštívil Proseč
Vnuk spisovatele Thomase Manna na-

vštívil v pátek 26. září Proseč. Z návštěvy 
si odvezl cenné materiály z našeho ar-
chivu, které jsou spojené s udělením 
domovského práva německým spisova-
telům Heindrichu a Thomasu Mannovi 
v letech 1935 a 1936. Během rozhovorů 
došlo i na návrh možnosti partnerské 
spolupráce města Proseč a prosečské 
základní školy s rodištěm Thomase 
Manna, německým městem Lübeck. 
Frido Mann přislíbil pomoc v jednání a 
také další návštěvu našeho města v příš-
tím roce.                                            jm 
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Komunální volby do zastupitelstva města Proseč 2014
Komunální volby do zastupitelstva 

města Proseč 2014 se uskuteční v pátek 
dne 10. 10. 2014 v době od 14.00 hodin 
do 22.00 hodin a v sobotu dne 11. 10. 
2014 v době od 8.00 hodin do 14.00 ho-
din. 

Voličem je občan obce, který je státním 
občanem České republiky, a který alespoň 
druhý den voleb dosáhl věku nejméně 18 
let a je v den voleb v této obci přihlášen 
k trvalému pobytu. Voličem je také státní 
občan členského státu Evropské unie, 
který nejpozději druhý den voleb dosáhl 
věku nejméně 18 let, je v den voleb v této 
obci přihlášen k trvalému pobytu  a požá-
dal o zápis do dodatku stálého seznamu 
voličů.

Volič po příchodu do volební místnosti 
prokáže okrskové volební komisi svou 
totožnost a státní občanství České repub-
liky platným občanským průkazem nebo 
platným cestovním pasem České repub-
liky. Cizinec prokáže svou totožnost a 
státní občanství členského státu Evropské 
unie průkazem o povolení k pobytu vyda-
ným podle zákona č. 326/1999 Sb., o po-
bytu cizinců na území České republiky a 
o změně některých zákonů, ve znění poz-
dějších předpisů. Neprokáže-li volič svou 
totožnost a státní občanství České repub-
liky, popřípadě státní občanství členského 
státu Evropské unie, nebude mu hlaso-
vání umožněno.

Od okrskové volební komise volič ob-
drží úřední obálku, popř. hlasovací lístek. 
Poté v prostoru pro úpravu hlasovacího 
lístku si tento upraví a vloží do úřední 
obálky. Následně před okrskovou volební 
komisí úřední obálku vhodí do volební 
schránky. V prostoru určeném pro úpravu 
hlasovacích lístků nesmí být nikdo příto-
men zároveň s voličem, a to ani člen okrs-
kové volební komise. Volič, který nemůže 
sám upravit hlasovací lístek pro tělesnou 
vadu nebo proto, že nemůže číst a psát, si 
může vzít s sebou do prostoru určeného 
k úpravě hlasovacího lístku jiného voliče, 
aby za něj hlasovací lístek upravil a vložil 
do úřední obálky.

Volič může požádat ze závažných, ze-
jména zdravotních, důvodů obecní úřad 
a v den voleb okrskovou volební komisi 
o to, aby mohl hlasovat mimo volební 
místnost, a to pouze v územním obvodu 
volebního okrsku, pro který byla okrs-
ková volební komise zřízena. Zájem o 
hlasování do přenosné hlasovací schránky 
možno nahlásit na městského úřadu 
osobně nebo telefonicky – 468 005 027.

Volební systém komunálních voleb do 

zastupitelstev obcí je založen na větši-
nové volbě stran a hnutí. Počet mandátů 
(členů) jedné strany v zastupitelstvu  vy-
chází z celkového počtu hlasů, které tato 
volební strana obdrží od voličů. Označí-

-li volič křížkem celou volební stranu v 
rámečku u jejího názvu, obdrží všichni 
kandidáti této strany po jednom hlasu 
a strana obdrží tolik hlasů, kolik má na 
své listině kandidátů. Zaškrtne-li volič 

jednotlivé kandidáty z různých stran v 
rámečcích před jejich jmény, obdrží tito 
kandidáti jeden hlas (tzv. preferenční 
hlasy) a každá strana tolik hlasů, kolik 
jejích kandidátů bylo označeno. Zbytek 
hlasů do celkového počtu  pak obdrží 
volební strana, kterou volič dále označil 
v rámečku u jejího názvu. Strana, která 
chce mít svoje kandidáty v zastupitelstvu, 
musí získat minimálně 5 % hlasů z celko-
vého počtu platných hlasů. Může se stát, 
že kandidát, který jako jednotlivec obdrží 
nejvíce hlasů ze všech kandidátů všech 
volebních stran, nemusí být do zastupitel-
stva zvolen, pokud jeho strana jako celek 
nedostane potřebných 5 % hlasů. Čím 
více hlasů která strana obdrží, tím více 
míst v zastupitelstvu získá.

Usnesením č. 3/2014 zastupitelstva 
města Proseč ze 16. června 2014 byl sta-
noven počet členů zastupitelstva města 
Proseč pro volební období 2014 - 2018 
na 15 členů.

Hlasovat lze jedním z následujících 
způsobů:
• Označit křížkem ve čtverečku v zá-

hlaví sloupce před názvem volební strany 
pouze jednu volební stranu. Tím je dán 
hlas kandidátům této volební strany v po-
řadí dle hlasovacího lístku v počtu, kolik 
činí počet členů zastupitelstva obce, který 
má být v obci volen. Pokud by byla ozna-
čena tímto způsobem více než jedna vo-
lební strana, byl by takový hlas neplatný.

• Označit v rámečcích před jmény 
kandidátů křížkem toho kandidáta, pro 
kterého hlasuje, a to z kterékoli volební 
strany, nejvýše však tolik kandidátů, kolik 

členů zastupitelstva obce má být zvoleno 
(15). Pokud by bylo označeno tímto způ-
sobem více kandidátů, než je stanovený 
počet, byl by takový hlas neplatný.

• Kromě toho lze oba způsoby, popsané 
v předchozích bodech, kombinovat, a 
to tak, že lze označit křížkem jednu vo-
lební stranu a dále v rámečku před jmé-
nem kandidáta další kandidáty, pro které 
hlasuje, a to v libovolných samostatných 
sloupcích, ve kterých jsou uvedeny ostatní 
volební strany. V tomto případě je dán 
hlas jednotlivě označeným kandidátům. 
Z označené volební strany je dán hlas 
podle pořadí na hlasovacím lístku pouze 
tolika kandidátům, kolik zbývá do počtu 
volených členů zastupitelstva obce (15).

Hlas je neplatný jestliže:
• volič neoznačil na hlasovacím lístku 

ani volební stranu, ani žádného kandidáta
• volič označil na hlasovacím lístku kříž-

kem ve čtverečku v záhlaví sloupce vo-
lební strany více než jednu volební stranu

• volič označil v hlasovacím lístku kříž-
kem v rámečku před jménem kandidáta 
více kandidátů, než kolik členů zastupi-
telstva má být voleno, a to bez ohledu na 
to, zda v počtu označených je odvolaný 
kandidát (k označení kandidátů volební 
strany, kterou volič zároveň označil kříž-
kem ve čtverečku před názvem volební 
strany, se však přitom nepřihlíží – do po-
čtu jednotlivě označených se nezapočítá-
vají)

Město Proseč je rozděleno po-
dle stálého seznamu voličů a 
místa trvalého pobytu do čtyř 
volebních okrsků:

- okrsek č. 1 – Proseč, Dům s pečo-
vatelskou službou, čp. 344 (trvale hlá-
šeni v místní části Proseč a Podměstí), 
8 členů okrskové volební komise, zapi-
sovatelka Romana Janečková
- okrsek č. 2 – Záboří, obecní domek, 

čp. 33 (trvale hlášeni v místní části 
Záboří, Paseky a Martinice), 7 členů 
okrskové volební komise, zapisovatelka  
Marie Zaninová

- okrsek č. 3 - Česká Rybná, obecní 
domek, čp. 96 (trvale hlášeni v místní 
části Česká Rybná) 4 členové okrs-
kové volební komise, zapisovatelka  
Markéta Holcová

- okrsek č. 4 – Miřetín, bývalá škola, 
čp. 65 (trvale hlášeni v místní části 
Miřetín), 4 členové okrskové volební 
komise, zapisovatelka Hana Boušková
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Matrika v září 2014:
Jubilanti

70 let Marta Cachová, Záboří

 Zdenka Kašparová, Proseč

 Jaroslav Novotný, Čes. Rybná

75 let Vlasta Vobejdová, Proseč

 Bohumil Váško, Proseč 

 Josef Hlaváč, Proseč

 Jaromíra Polanská, Proseč

 Josef Duba, Proseč

80 let Zdeněk Novák, Podměstí

Úmrtí

Jaromír Nekvinda, Proseč

František Křiklava, Záboří

Miroslava Mundilová, Paseky

Jan Černý, Proseč

Pokladna Městského úřadu Proseč:
Pondělí:                 8.00 - 11.00
    12.30 - 17.00
Úterý:   8.00 - 11.00
Středa:   8.00 - 11.00
    12.30 - 16.00
Pátek:   8.00 - 10.00 
Kontakt: tel.: 468 005 024

Děti v prosečské školce mají další nové sociálky
Děti v mateřské škole se v srpnu do-

čkaly kompletní rekonstrukce třetího 
socálního zařízení určeného pro Motýl-
kovou třídu. První dvě sociální zařízení 
prošly rekonstrukcí minulý rok v létě. 
Rekonstrukce zahrnovala především nové 
rozvody vody a odpadů, novou elektroin-
stalaci a osazení nových sanitárních za-

řizovacích předmětů. Všechny stavební 
práce probíhaly během letních prázdnin. 
Původní umyvárny pocházely z šesesátých 
let a během posledních několika desítek 
let do nich nebylo investováno vůbec, 
přestože jejich stav byl naprosto havarijní. 
Doufáme, že se dětem líbí.

Jan Macháček, starosta

Opravy komunikací v Proseči a místních částech
V letošním roce probíhají opravy míst-

ních komunikací v Proseči a v místních 
částech v celkové hodnotě přesahující 4 
miliony korun, což je za posledních 20 let 
největší částka uvolněná z rozpočtu města 
v jednom roce k tomuto účelu.

Stav našich komunikací v majetku  a 
správě města je zcela alarmující. Opravy 
není možné již dále odkládat a čekání na 

„spásné“ dotace, které nám opravy zčásti 
zaplatí, lze přirovnat k čekání na Ye-
tiho - každý o něm mluví, ale nikdo ho 

nikdy neviděl. Město Proseč proto uhradí 
opravy z rozpočtu města. Pro případ reali-
zace rozsáhlejších oprav schválilo zastupi-
telstvo možnost využít ještě střednědobý 
úvěr s úrokem 0,95 procent se splatností 
do konce roku 2015 pro tyto účely.

Věříme, že provedené opravy alespoň 
zčásti napraví dlouhodobý problém na-
šeho města a občanům pomohou v kaž-
dodenní cestách ke svým domovům.

Jan Macháček, starosta

Rodina Křiklavova děkuje všem, 
kteří se zúčastnili posledního rozlou-
čení s panem Františkem Křiklavou.

Vážení spoluobčané, 
blíží se nám nové komunální volby a 

já bych chtěla touto cestou poděkovat všem, 
kteří mi před čtyřmi lety dali svůj hlas a 
zvolili mne do Zastupitelstva města Proseče. 
Bohaté zkušenosti, které jsem díky práci v 
radě a zastupitelstvu získala, určitě vyu-
žiji i v dalších letech „běžného života“. V 
letošních volbách jsem se z osobních a rodin-
ných důvodů rozhodla nekandidovat, ale i 
nadále se budu snažit podporovat rozvoj 
města, všestranných aktivit a dobrých ná-
padů.

Všem kandidátům přeji štěstí ve voleb-
ním klání, těm zvoleným pak hodně energie 
dále rozvíjet a zvelebovat naše město Pro-
seč. A v neposlední řadě přeji všem občanům 
Proseče i příměstských částí, aby šli volit a 
zvolili ty nejlepší zastupitele pro nás pro 
všechny. 

 Mgr. Lenka Žežulková

před rekonstrukcí

po rekonstrukci

Záboří, komunikace Na Skalce

Záboří, komunikace Na Ohradě

Proseč, komunikace U hřbitova

Záboří, komunikace na Pastvisko
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Lampiónový průvod v Proseči
Opět tu máme měsíc říjen, měsíc 

kdy si každoročně připomínáme Den 
vzniku samostatného českosloven-
ského státu – 28. říjen 1918.

V rámci oslav tohoto významného 
dne je v Proseči již tradicí lampiónový 
průvod. Proto i v letošním roce tradici 
neporušíme a průvod zahájíme dne 24. 
října (pátek) v 18.00 hodin na náměstí 
před městským úřadem. Cesta prů-
vodu bude stejná jako v loňském roce. 
Po krátkém úvodu společně vyjdeme 
po ulici „Pasecká“, přes ulici „Na Ru-
čičce“ směrem k ulici „Zábořská“. Zde 
uctíme památku padlých hrdinů po-
ložením květin u Památníku padlých 
v Rychtářových sadech. Dále prů-
vod bude pokračovat až k Památníku 
padlých před základní školou. I zde 
položíme květiny a slavnostní průvod 
zakončíme krátkým projevem. Květiny 
k uctění památky padlých hrdinů Pro-
sečska, kteří bojovali za naši republiku, 
budou samozřejmě položeny i k dalším 
památníkům v blízkém okolí města 
Proseč.

Tímto Vás všechny srdečně zveme 
a doufáme, že účast v lampiónovém 
průvodu bude velká. Věříme, že si spo-
lečně připomeneme jeden z důležitých 
historických mezníků našeho státu a 
také události, na které bychom neměli 
zapomínat.

Jan Macháček, starosta

Oprava křížku v ulici Borská
Pokračujeme v opravách křížků, letos 

v září byla provedena kompletní oprava 
křížku v ulici Borská. Křížek nese dataci 
1928, byl ve velmi špatném, neudržova-
ném stavu. V rámci již započatého trendu 
se rozhodlo město provést jeho kompletní 
restaurování, finančně se na něm podílí 
kromě města Proseč také Pardubický kraj. 
Odborné práce provedl kvalitně místní 
restaurátor MgA. Petr Rejman.

Jan Macháček, starosta

Revitalizace čekáren dokončena
Projekt Revitalizace autobusových 

čekáren Proseč, jehož předmětem byla 
kompletní rekonstrukce autobusových 
čekáren, pocházejících z 60. až 80. 
let minulého století, byl v srpnu do-
končen. Čekárny mají nyní jednotný 
vzhled, označení a vybavení a každá 
čekárna je navíc doplněna o zajíma-
vosti vztahující se k místu, kde se na-
chází. Může se tedy stát i místem, kde 
se zastavíte během pěší procházky a 
dozvíte se něco nového. Náklady byly 
450 tisíc korun a projekt byl hrazen 
také z dotace MAS Litomyšlsko. 

Jan Macháček, starosta

Klub seniorů Proseč připravil Prosečské lístky
V těchto dnech vyšla díky vedení našeho 

města publikace Prosečské lístky sestavená člen-
kami Klubu seniorů Proseč. Některé z „lístků“ 
pravidelní čtenáři Prosečského zpravodaje už 
dobře znají. V knížce je soustředěno 52 pověstí, 
pohádek a povídek dotýkajících se zajímavých 
míst a událostí našeho nejbližšího okolí. Pří-
běhy jsou doplněny fotografiemi současnými i 
fotografiemi a kresbami z archivu města Proseč.

Knížka je zdařilá po obsahové i výtvarné 
stránce a může se stát i vhodným dárkem nejen 
pro obyvatele a rodáky těch obcí, které jsou v 
příbězích zmíněny.

 Cena jedné publikace je 100,- Kč, zakoupit 
ji lze v prosečském informačním centru nebo na 
městském úřadě. Přejeme příjemné zážitky při 
četbě Prosečských lístků!

Klub seniorů Proseč

Pokračování opravy městských hrobů
Během prázdnin se pokračovalo v opra-

vách dalších hrobů, které jsou ve správě 
města. Byly to hroby partyzána Čeňka 
Mládka, ruského partyzána Petra Pari-
nova (na ten se bude ještě pokládat nová 
deska) na katolickém hřbitově a hrob 
Hartmanových a Vávrových na evangelic-
kém hřbitově. Nad Miřetínem byl vyčiš-

těn a osazen novou deskou pomník, který 
je na místě, kde byl zastřelen Lawrence 
Saywell a vyleštěna byla také deska na 
Památníku padlým I. a II. světové války 
v Rychtářových sadech. Přikládáme foto-
grafie hrobů, jejichž opravu velice pečlivě 
provádí firma Kamenictví  Proseč.

Stanislava Češková
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Informace z Boru 
Čtyři roky utekly jako voda a je opět u 

konce další volební období. Proto se stávající 
zastupitelstvo rozhodlo touto cestou shrnout 
jejich dosavadní činnost.

Ve druhém roce působení byl dokončen 
projekt „Splašková kanalizace Bor u Skutče“. 
Tento projekt byl započat již v roce 2010 
předchozím zastupitelstvem, které zařídilo 
projektovou dokumentaci. Samotnou vý-
stavbu kanalizace již mělo na starost současné 
zastupitelstvo.  Výstavba začala v březnu 2011 
a kanalizace byla uvedena do provozu 30. 6. 
2012.  Celý projekt vyšel na cca 21,5 mil. Kč, 
z toho byla dotace z EU 15,9 mil. Kč, ze Stát-
ního fondu životního prostředí ČR 937 tis. Kč 
a z Pardubického kraje 2 mil. Kč.

V roce 2013 obec financovala z vlastních 
zdrojů opravu hráze rybníka, cestu směrem 
ke koupališti a vnitřní rekonstrukci obecního 
úřadu.

Oprava hráze a cesty probíhala v měsících 
červenec a srpen, provedla ji firma ABK, a. s.  
Pardubice a stála cca 511 tis. Kč.

Rekonstrukce obecního úřadu začala na 
podzim 2013 a byla dokončená v únoru 2014 
firmou Aitia, Vysoké Mýto. Přestavba se tý-
kala přízemí (kromě hasičské zbrojnice), kde 
byly nově vybudovány dámské a panské toa-
lety, archív, a kuchyňka. Celá akce stála cca 
500 tis. Kč.

Obec také spolupracovala s SDH Bor, kdy 
hasiči poskytli práci a obec zajistila finančně 

materiál.  Jednalo se o opravu laviček na let-
ním  parketě a úpravu  vnitřního prostoru ki-
osku u koupaliště. 

Dále během volebního období v obci probí-
haly drobné opravy, jako například: nová lávka 
u Pazderky, vymalování a nová fasáda u če-
kárny, oprava dětského koutku, nový chodník, 
nové svody u letního parketu atd.

Do konce letošního roku by měla ještě pro-
běhnout oprava cesty směrem ke Koutným, na 
kterou obec obdržela dotaci ve výši 100 tis. Kč.

Závěrem by zastupitelstvo chtělo poděkovat 
všem, kteří je podporovali a podíleli se na dění 
v obci.

M. Šplíchalová

Informace z Perálce
Blíží se konec volebního období a s ním 

bývá spojené bilancování uplynulého čtyřle-
tého období. Mám tak trochu černé svědomí, 
že jsem nepsala do zpravodaje, tak alespoň na 
závěr něco málo z Perálce.

Nebudu zde citovat akce, které se našemu 
9ti člennému zastupitelstvu s pomocí spolu-
občanů  za  uplynulé období podařilo nebo 
daří realizovat. Na malé obci je to tak, když 
jedno volební období zrealizujete větší akci a 
vezmete si úvěr, další léta musí obec být obe-
zřetnější a plánovat jen to, na co stačí finanční 
prostředky z rozpočtu obce.

Jednalo se spíše o údržbové akce na obec-
ních budovách a veřejných prostranstvích a 
dále zajištění infrastruktury ke stavebním par-
celám, kde je rozestavěno 5 rodinných domků 
a 4 parcely jsou ještě volné.

Zmíním jenom rekonstrukci čerpací stanice 
vodovodu s technologií na snížení dusičnanů 
v pitné vodě, komunikaci na horní části Pe-
rálce, veřejné osvětlení a plynofikaci do nové 
zástavby rod. domků a v současné době se 
bude provádět výměna vodovodního řadu do 
Kutřína.

Mám zato, že to posoudí sami občané  a 
návštěvníci naší obce. Potěší nás, když někdo 
prohodí, že máme pěkně vesničku upravenou. 
Věřte, že to dodá  chuť  a sílu do další  práce a 
to i našim důchodcům, kteří se starají a pomá-
hají  s úklidem v obci.

Chtěla bych poděkovat zastupitelům za 
podporu, za spolupráci a  spoluobčanům, kteří 
se podílejí na údržbě a udržení vzhledu naší 
vesnice. Dále našim hasičům, kteří při soutě-
žích reprezentují naší obec a přála bych jim, 
aby to nevzdávali a pokračovali dále. Děkuji 
zastupitelům za vstřícný postoj k udržení naší 
školy v obci. Již od roku 2007 obdrží rodiče 
při nástupu dítěte do 1.třídy základní školy a 
i do mateřské školy finanční příspěvek.  Jsme 
si vědomi toho, že obec bez školy je obec bez 
života.

I když jsem starostkou v naší obci již 23. 
rok a zdraví mi zatím slouží, rozhodla jsem se 
kandidovat ještě do dalšího volebního období.

V úterý 16. září 2014 jsem se  na Pražském 
hradě ve Španělském sále zúčastnila slav-
nostního vyhlášení  výsledků soutěže, kterou 
poprvé  pořádal Svaz měst a obcí ČR, „NEJ-

LEPŠÍ STAROSTA 2010-2014“, kde jsem 
spolu s třístovkou primátorů, starostek a sta-
rostů obdržela „OCENĚNÍ Nejlepší starosta 
2010-2014“.

Považuji za ocenění už jen to, že jsem byla  
pozvána na Pražský hrad, kde byl přítomen 
prezident české republiky Miloš Zeman a 
mnoho dalších čelních  představitelů  státní  a 
veřejné správy.

Na závěr bych pozvala Vás spoluobčany k 
volbám do zastupitelstva obce, které se budou 
konat 10. a 11.října 2014 v zasedací místnosti 
obecního úřadu v Perálci.

Milada Drahošová
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Prosečský pivní triatlon
V sobotu 13.9.2014 se v Boru u Skutče 

konal Prosečský pivní triatlon, doplněný i 
o Prosečský dětský závod.

Vše bylo rozdělené do pěti kategorií a 
to kategorie Muži, Ženy, Junioři, Děti 
1,5km a Děti 500m.

Pro všechny byly připraveny hodnotné 
ceny. Celá akce byla zakončena živou 
country hudbou.

Chtěli bychom touto cestou také po-
děkovat všem sponzorům, kteří nám po-
skytli krásné dary. Poděkování zároveň 
patří hasičům z Boru u Skutče , kteří nám 
pomohli tyto závody uskutečnit.

Za organizátory
Radek Tulach a Daniel Tobiáš

Tatínkův úžasný dětský den 
V sobotu dne 6. 9. 2014 se na Zá-

chranné stanici a Ekocentru „Pasíčka“ ve 
spolupráci s Hasičským záchranným sbo-
rem Pardubického kraje konal již druhý 
ročník dětského dne pod názvem „Ta-
tínkův úžasný dětský den“. Záštitu nad 
touto akcí převzala Radní Pardubického 
kraje paní Ludmila Navrátilová a posla-
nec Parlamentu ČR pan Jan Chvojka, 
který nás poctil svoji návštěvou a pronesl 
několik milých slov. Moderování se ujala 
tisková mluvčí HZS Pardubického kraje 
paní Vendula Horáková.

Babí léto se nám předvedlo ve své plné 
kráse a přilákalo přes tisíc návštěvníků. 
Děti plnily soutěžní úkoly, za které poté 
dostávaly hodnotné odměny. I rodiče si 
přišli na své, bylo opravdu na co se dívat. 
Své ukázky nám předvedli HZS Hlinsko 
při vyprošťování zraněného řidiče z auta, 
Sbory dobrovolných hasičů z Boru u Sku-
tče, Proseče, Krouny a Dašic při hašení 

vraku auta a dřevěného domečku. Měst-
ská Policie Pardubice a Skuteč nám spo-
lečně ukázala zadržení pachatele a policie 
Lázně Bohdaneč předvedla zadržení pa-
chatele s pomocí psa. Celní správa Pardu-
bice předvedla ukázku služebního psa na 
vyhledávání tabáku. Český červený kříž a 
ZZS se nám představil ukázkou poskyt-
nutí první pomoci. Milovníky vojenské 
techniky přilákala ukázka bojového clubu 
Patriot a Historické vojenské techniky.

Přijela také Policie ČR se svým slu-
žebním vozidlem, Lesy ČR, Psí útulek 

Chrudim, Skautský oddíl Proseč, Horská 
služba z Čeňkovic, Vojenské muzeum 
Králíky, Airsoft team Orel, Regionální 
a rozvojová agentura, vojenská technika, 
Letečtí modeláři z Litomyšle, Vysokého 
Mýta a Pardubic, jejichž modely celý den 
brázdily nebe nad hlavami návštěvníků. 
BESIP nám představil chůzi s „opilými 
brýlemi“, simulující chůzi při 1,5 promile 
alkoholu v krvi. Velkou atrakcí byl vrtul-
ník, který k nám přiletěl z nedalekého le-
tiště Skuteč.

Po celý slunečný den nám k dobré ná-
ladě hrála kapela SMAŽTETO a LE-
GEND ROCK.

Na úplný závěr patří velký dík všem 
účinkujícím, dobrovolníkům a pořada-
telům, kteří nám s tímto dětským dnem 
pomohli a zajistili tak hladký a pohodový 
průběh celého dne.

Marie Cachová



 Prosečský zpravodaj 9/2014  str. 7 www.prosec.cz

Nové knihy v městské knihovně
Knihy pro dospělé čtenáře:
Zdeněk Svěrák – Po strništi bos, Vlas-
timil Vondruška – Přemyslovská epo-
pej I - Velký král, Přemyslovská epopej 
II - Jednooký král, Ludmila Klukanová 

– Pozdní čas nastal nám, Iva Pekárková – 
Levhartice, Lucie Lomová – Na odstřel,  
Jo Nesbo – Červenka, Netopýr, Haruki 
Murakami – Sputnik, má láska, Táňa 
Keleová-Vasilková – Ranč u dědečka, 
Nikdy, Cukr a sůl, Douglas Adams – 
Stopařův průvodce galaxií (1. – 5. díl), 
Dean Koontz – Ničeho se neboj, Colin 
Bateman – Irská šaráda
Doporučená četba pro střední školy:
Anne Franková - Deník 
Knihy pro děti:
Vlasta Svobodová – Knížka pro malé 
čarodějky, Joachim Friedrich – Čtyři 
a půl kamaráda a ukradený Diamant, 
Čtyři a půl kamaráda a bdělí trpaslíci, 
Čtyři a půl kamaráda a podezřelý ředi-
tel, Čtyři a půl kamaráda a vánoční spik-
nutí, Čtyři a půl kamaráda a záhadná 
nemoc, Čtyři a půl kamaráda a osudný 
dřep, Jenny Oldfieldová – Jen počkej, 
Winono, To si děláš srandu, Jimmy, To 
se zvládne, Leono, Miriam Pešková – 

Bříško, bříško, kdo v tobě bydlí?
Naučná literatura:
Vincent Albouy – Příroda plná pře-
kvapení, Michal Makovec – Tajemství  
Země, Miloslav Růžička – Vyhnanci  - 
akce „kulak“ (1. a 2. díl), Igor Bukovský 

– Přírodní léčby,  Josef Klíma – Život 
reportéra, Rostislav Sarvaš – Jak to vidí 
Gott, Dagmar von Cramm – Vaříme 
pro kojence, Matt Ridley – Červená 
královna

Městská knihovna Proseč
Vedoucí městské knihovny:
Eva Rejentová
telefon: 469 321 047
e-mail: knihovna@prosec.cz

Otevírací doba:
Úterý             12.00 - 17.00 hod.
Čtvrtek 9.00 - 16.00 hod.
Pátek  9.00 - 15.00 hod.
(polední pauza 11.30 - 12.00 hod.)

On-line katalog knih
24  hod. / 7 dní:

www.mestoprosec.cz/mestska-knihovna

Týden knihoven 6. 10. - 12. 10. 2014
   Týden knihoven, který vyhlašuje pra-
videlně Svaz knihovníků a informačních 
pracovníků, proběhne ve dnech 6. – 12. 
října 2014. V letošním roce budou v rámci 
této celostátní akce představeny knihovny 
muzeí a galerií.

   V prosečské knihovně bude v tomto 
termínu týden otevřených dveří. Kaž-
dý se může přijít do knihovny podívat a 
prohlédnout si knihy, které jsou zde k za-
půjčení. V dětském koutku bude pro děti 
připraveno hraní, malování, vystřihování a 
pro každého malá sladkost.

   U příležitosti této akce vyhlašuje měst-
ská knihovna celý měsíc říjen registraci 
nových čtenářů zdarma a amnestii pro 
dlužníky. Zapomnětlivým čtenářům, kteří 
přijdou v říjnu do knihovny, bude promi-
nut poplatek za pozdní vrácení knih!

   Knihovna nabízí čtenářům možnost pro-
dlužování výpůjček u knih nejen osobně 
přímo v knihovně, ale i telefonicky nebo 
elektronicky. Pokud nestíháte vrátit kni-
hy v uvedeném termínu (výpůjční doba 
jsou dva měsíce), je možné výpůjční dobu 
prodloužit na adrese knihovna@prosec.cz 
nebo na tel.: 469 321 047. 

Eva Rejentová

Setkání s literaturou v Proseči
Konkrétně s jejími amatérskými i profesionálními tvůrci se na-

bízí všem zájemcům při veřejném vyhlášení výsledků 21. ročníku 
literární soutěže Proseč Terézy Novákové. Tvůrci, porotci, zá-
stupci Pardubického kraje i města Proseč a věříme, že také mnozí 
další zájemci o kulturu slova, se setkají v sobotu 18. října 2014 od 
15.00 hodin v sokolovně v Proseči. 

Do soutěže bylo letos přijato 26 soutěžních příspěvků v katego-
rii próza a 20 příspěvků v kategorii poezie. Soutěžní porota ve slo-
žení Adam Borzič (básník a šéfredaktor literárního ob-týdeníku 
Tvar), Jiří Dědeček (básník a písničkář, předseda Českého centra 
Mezinárodního PEN klubu) a Petr Musílek (básník a spisovatel, 
autor řady knih pro děti i pro dospělé), vyhodnotila ze 46 došlých 
prací 10 nejlepších, které budou oceněny. V každé kategorii jsou 
to první tři místa a čtyři čestná uznání. V jednání je také účast 
další velice populární osobnosti, kterou chystáme jako překvapení. 
Součástí slavnostního vyhlášení výsledků bude autorské čtení uká-
zek vítězných prací proložené písněmi Jiřího Dědečka. Vstup je 
volný. 

Za kulturní komisi města Proseč Mgr. Lukáš Klíma
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Zprávičky z perálecké školičky
Co nového v novém školním roce? O 

prázdninách se u nás ve škole nelenošilo 
a tak jsme letošní školní rok zahájili opět 
v novém. Ložnici (tělocvičnu) mateř-
ské školy jsme vybavili novým kobercem. 

Věřte nebo ne, zelený s kruhy padl do 
oka na první pohled, a tak začal maraton 
obíhání a obvolávání prodejen, kde mají 
vhodné rozměry a množství pro tak vel-
kou plochu. Podařilo se a radost máme 
dvojnásobnou, když se líbí i ostatním.  
Změny můžete opět zaznamenat i ve 
třídě mateřské školy. Kdo k nám chodí již 
více let ví, že je to u nás standardní zá-
ležitost a setkává se s tímto překvapením 
každý rok. Centra aktivit tak částečně 

změnila své uspořádání a přibyly do nich i 
drobné kousky nábytku – stolky a stoličky. 
Třída byla také dovybavena bedýnkami 
a kufrem na ukládání hraček, kostýmů a 
potřeb do Dramatiky. Své místo v cen-
tru Knihy a písmena si našel i Kouzelný 
koberec, který využíváme k interaktivní 
výuce. 

Družina v základní škole se též chlubí 
svou novou kobercovou plochou ve světle 
zelené barvě a novým uspořádáním za-
řízení a nábytku. Prostor malé družinky 
tak náhle zvětšil, alespoň opticky, svůj 
objem. S novým prostředím se seznamují 
i nové paní učitelky. Paní učitelka Marie 

Zelenková z Proseče u nás učí prvňáčky a 
třetí ročník a paní vychovatelka Markéta 
Pérková z Krouny má všechny školáky na 
starosti odpoledne. Těšíme se, že si vše 
nové budeme náležitě užívat a bude nám 
zpříjemňovat pobyt v naší škole a školce. 
Děkujeme Obecnímu úřadu v Perálci 
za poskytnutí financí na zakoupení ko-
berců a Vám, rodičům, že k nám vodíte 
Vaše děti, bez kterých bychom nemohly 
dělat práci, kterou máme rády. Věříme, 
že začínající školní rok bude pro děti i 
pro nás příjemný, a že si společně odne-
seme spoustu nových zážitků. … více na  
www.skolaperalec.cz … 

Za ZŠ a MŠ Perálec Monika Klofátová

Mateřská škola Proseč informuje - www.msprosec.cz

Nové pískoviště
Mateřská škola má pro děti na své za-

hradě od září nové pískoviště. Tradiční a 
velmi oblíbený herní prvek dětem zpří-
jemní pobyt venku a bude jistě skvělým 
místem pro dětské hry.

Rekonstrukce a modernizace MŠ
Rekonstrukcí a modernizací prošlo 

během letních měsíců i sociální zaří-
zení u Motýlků. Firma PP-GROUP.cz 
odstranila nevyhovující staré zařízení a 
nahradila je novým. Byly položeny nové 
obklady, dlažba, rozvody vody a prove-
deny další rekonstrukční práce. Rekon-
strukce se povedla a mateřská škola má 
již u všech tříd moderní sociální zařízení, 
které odpovídá hygienickým požadavkům 
a bezpečnostním předpisům. Nejvíce byly 
z proměny překvapené děti. Všechno si 
důkladně prohlížely a hned si vyzkoušely. 
Radovaly se z každé změny, kterou našly.

Za MŠ Proseč Libor Michálek
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REPUBLIKOVÉ FINÁLE OVOV (ODZNAK VŠESTRANNOSTI OLYMPIJSKÝCH VÍTĚZŮ)
V červnu proběhla okresní a krajská 

kola soutěže OVOV a naše družstvo se 
umístilo vždy na 2. místě. Tento výsle-
dek nás posunul do pozice reprezentanta 
Pardubického kraje na republikové fi-
nále, které se uskutečnilo v Praze 5. - 6. 
9. 2014. Patrony a hlavními organizá-
tory akce byli olympijští vítězové Robert 
Změlík a Roman Šebrle. Do letošního re-
publikového finále se probojovalo více jak 
500 závodníků ze 180 škol z celé ČR a 
družstva ze Slovinska, Maďarska, Polska, 
Itálie a Slovenska.

Protože mezi krajským a republikovým 
finále byly prázdniny, chodila většina zá-
vodníků trénovat i o prázdninách. Chtěli 
jsme si udržet formu a v nejdůležitějším 
závodě roku zabodovat.

Do Prahy jsme odjeli ve čtvrtek, pre-
zentovali se a ubytovali na kolejích VŠ na 
Strahově. Všechno proběhlo hladce, a tak 
nám zbyl čas alespoň na částečnou pro-
hlídku Prahy.

Večerní program byl pro všechny no-
vinkou, protože závodníci odešli nacvičo-
vat na stadion slavnostní nástup a vedoucí 
je po poradě následovali. V letošním roce 
se závodilo na stadionu Dukly Praha na 
Julisce.

V krásném slunečném počasí začaly 
závody slavnostním nástupem. Týmy 
závodníků vytvořily na ploše olympijské 
kruhy (my jsme patřili do kruhu žlutého 

– Asie - a další týmy vždy podle barvy 
svých dresů ostatní barevné kruhy). Ve-
doucí vytvořili na ploše nápis OVOV. 
Olympionici minulosti i dneška – Dana 
Zátopková, Věra Čáslavská, Jarmila Kra-
tochvílová, Šárka Kašpárková, Imrich 
Bugár, Gejza Valent, Jan Kůrka, bratři 
Svojanovští, Jiří Daler, Táňa Kocem-
bová, Dalibor Motejlek a mnoho dalších 
během obou soutěžních dnů sledovali vý-

kony závodníků a velmi ochotně se nám 
podepisovali a fotografovali se s námi. 
Kromě sportovců je pravidelným a aktiv-
ním účastníkem závodů populární herec 
Jakub Kohák.

Vojáci a policisté tvořili skupinu roz-
hodčích a patronů jednotlivých družstev. 
Hudba Ministerstva obrany zahrála státní 
hymnu a pak už jsme vyslechli zdravice 
oficiálních hostů – předsedy senátu ČR, 
zástupce generálního štábu MO, poli-
cejního prezidenta, sportovního ředitele 
ČOV a dalších. Po hymně OVOV, kte-
rou zazpívala zpěvačka Monika Agrebi, 
závody oficiálně zahájila Věra Čáslavská.

Poté se už roz-
běhly boje na všech 
frontách. První den 
jsme absolvovali 
běh na 60 metrů, 
skok daleký, hod 
medicinbalem, pře-
skoky švihadla v 
průběhu 2 minut a 

shyby na šikmé lavičce. Výkony našich 
závodníků byly až neuvěřitelné, všichni 
se v jednotlivých disciplínách zlepšovali 
oproti svým osobním výkonům. Jakub 
Dostál a Michal Barták se zlepšili hned 
pětkrát. Tento výsledek vynesl Jakuba  na 
2. místo v celkovém pořadí jednotlivců r. 
2014 po prvním dnu. Kateřina Binková 
hodila medicinbalem 14,90 m a to ji za-
řadilo na 3. místo v absolutním pořadí dí-
vek. Družstvo se pohybovalo na 21. místě, 
tedy v polovině startovního pole, což byl 
výsledek nad očekávání.

 V přestávkách mezi jednotlivými dis-
ciplínami jsme shlédli zajímavý dopro-
vodný komentovaný program – seskok 
parašutistů na plochu stadionu, ukázku 
záchranných prací hasičů, ukázku bojo-
vého umění zásahové jednotky či ukázky 

z výcviku psů. První den byl za námi a do 
druhé poloviny zápolení všichni nastou-
pili v bojovné náladě, protože bodové roz-
díly v pořadí družstev i jednotlivců byly 
nepatrné a bylo jasné, že se bude rozho-
dovat druhý den.

V sobotu nás přivítalo opět nádherné 
slunečné počasí. Ze všech závodníků sá-
lala bojechtivost a také to bylo znát na 
výkonech všech našich reprezentantů, což 
přinášelo další kvalitní osobní rekordy 
jednotlivců i celého našeho družstva.

Druhý den soutěží byl náročný sklad-
bou disciplín. Jako první se závodníci 
představili v disciplíně trojskok snožmo, 
následovaly kliky po dobu 2 minut, lehy-

-sedy po dobu 2 minut, hod kriketovým 
míčkem a poslední disciplínou byl běh na 
1000 metrů. 

Veškeré soutěže byly náročné na fy-
zickou zdatnost všech borců. Tento den 
jsme strávili v závodním sektoru č. 4, je-
hož patronem byl bývalý reprezentant a 
olympionik, gymnasta Jindřich Mikulec, 
který si naše družstvo zvláště oblíbil a 
po celý den nám fandil. Všichni členové 
družstva odevzdali opět výborné výsledky 
a osobní rekordy každého z nich se vylep-
šovaly. Závěrečná disciplína 1000 m pro-
bíhala ve značné nervozitě, protože bitva 
o 1. místo byla hodně vyrovnaná a také v 
soutěžích jednotlivců se dalo leccos změ-
nit. V horkém počasí jsme opět zabojovali 
a všichni v nejlepších výkonech roku jsme 
soutěž dokončili. Pak už jsme jen čekali 
na konečné výsledky a slavnostní vyhlá-
šení. Družstvo naší školy skončilo na cel-
kovém 24. místě, tedy v polovině startov-
ního pole, což je vynikající umístění.

V kategorii jednotlivců nar. v r. 2001 se 
umístil Jakub Dostál na skvělém 6. místě. 
Z osmi členů současného družstva odchá-
zejí tři. Pětici zbývajících závodníků mu-
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síme do příštího roku doplnit mladšími. 
Družstvo je tedy pro 6. ročník této sou-
těže velmi perspektivní.

Jakub Dostál – 9 osobních rekordů 
v jednotlivých disciplínách a celkové 6. 
místo v jednotlivcích a v družstvu zůstává.

Ondřej Pala – 7 osobních rekordů a v 
příští sezoně bude závodit mezi jednot-
livci.

David Loskot – 6 osobních rekordů a v 
družstvu zůstává.

Michal Barták – 8 osobních rekordů a 
v příští sezoně bude závodit mezi jednot-
livci.

Kateřina Binková - 7 osobních re-
kordů a 3. místo mezi všemi děvčaty v 
hodu medicinbalem, v příští sezoně bude 

závodit mezi jednotlivci.
Štěpánka Doležalová – 4 osobní re-

kordy a v družstvu zůstává.
Barbora Lněničková – 5 osobních re-

kordů a v družstvu zůstává.
Veronika Uhrová – 7 osobních rekordů 

a v družstvu zůstává.
Za účinkování v celém tomto podniku 

v roce 2014 je nutno vyslovit všem závod-
níků absolutní uznání:

- za účast v okresním kole, kde se mnozí 
se soutěží teprve seznamovali,

- za skvělé a nečekané umístění v krajském 
kole, kde se složení družstva ukázalo jako 
nejlepší

- za pravidelnou účast na prázdninových 
trénincích

- za bojovnost a nadšení v závodech na RF 
v Praze.

 Výsledky celého družstva i jednotlivců 
jsou pro nás zavazující. Věříme, že i v 
příštím roce najdeme další talenty a spor-
tovní výsledky půjdou opět nahoru.

Těšíme se na 6. ročník OVOV.  
Mgr. Jan Stodola, Mgr. Karla Nováková

PROJEKT „ARBORETUM A EKOZAHRADA“ ZDÁRNĚ UKONČEN
V letech 2012 – 2014 probíhal na naší 

škole ekologický projekt „Arboretum a 
ekozahrada,“ jehož realizací bylo zkvalit-
nit životní prostředí areálu naší školy a 
umožnit lepší péči žáků o tento areál. 

Projekt byl spolufinancován z dotace 
Ministerstva životního prostřed ČR. 

 V rámci projektu jsme vybudovali 
ohrazení pro kompost. Ukládáme do 
něho organický materiál, kterého nashro-
máždíme v průběhu roku velké množství. 
Do areálu byly zabudovány lavičky, které 
velmi úspěšně slouží k odpočinku všech, 
kteří zde pobývají. 

Stávající arboretum, jež slouží hlavně k 
praktické výuce botaniky, bylo doplněno 
několika dřevinami - např. jinanem dvou-
laločným, borovicí vejmutovkou, plata-
nem javorolistým a dalšími. Doplněny 
byly také popisné tabule k novým expo-
nátům.

 Žáci vyrobili ptačí krmítka a budky, 
které byly osazeny tak, aby děti mohly 
sledovat život v těchto zařízeních během 
celého roku. Do areálu jsme umístili i ka-
menná pítka pro ptáky. 

 Za peníze z ekologického projektu 
jsme nakoupili nářadí, které využíváme 
při údržbě areálu. 

 Chceme poděkovat všem, kteří se na 
uskutečnění tohoto náročného projektu 
podíleli či spolupodíleli. Kromě učitelů a 
žáků školy to byly také Prosečské služby, 
firma Lomykámen, s. r. o.

Mgr. Šárka Kovářová, Mgr. Jan Stodola

JIČÍN – MĚSTO POHÁDEK

Ve čtvrtek 11. září jsme se s pěveckým 
sborem Červánek a dramatickým krouž-
kem zúčastnili zájezdu do Jičína. Jeli jsme 
tam „pracovně“, vystupovali jsme zde na 
festivalu Jičín – město pohádky. O své 
zážitky se s námi podělili členové obou 
souborů:
„Ve čtvrtek 11. 9. jsme se s dramatickým 

kroužkem rozjeli do Jičína, kde jsme měli 
vystoupit s naší hrou Tajný lodní deník. 
Naše vystoupení se konala kousek od 
hlavního náměstí – Na Rynečku. Hned 
po příjezdu jsme se sem přesunuli a kluci 
z Červánku nám pomohli připravit jeviště. 
Vystupovali jsme dvakrát – dopoledne a 
odpoledne. 

Při prvním představení jsme se ještě 
trochu potýkali s technickými problémy, 
ale druhé už se nám povedlo „na jed-
ničku“. I přes nepřízeň počasí, kdy nám 
při odpoledním představení začalo popr-
chávat, jsme úspěšně představení dokon-
čili a myslíme si, že se obecenstvu líbilo.“

Za dramatický kroužek Iveta Pešková 
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„Ve čtvrtek 11. září jsme společně s členy dramatického 
kroužku jeli do Jičína na vystoupení. Z Proseče jsme vyjížděli už 
v 6 hodin, abychom měli dostatek času si před našimi vystoupe-
ními vše řádně připravit a vyzkoušet. Hned po příjezdu jsme se s 

„dramaťákem“ přesunuli Na Ryneček, abychom je podpořili při 
jejich představení. Po představení jsme měli čas si vše prohléd-
nout. Obhlédli jsme pracovní dílny, kde jsme mohli vidět jed-
notlivá zaměstnání v akci – od kováře až po skláře, také jsme si 
zde mohli vyzkoušet svoji zručnost. Mnozí z nás to skutečně vy-
zkoušeli a do autobusu jsme se poté hrnuli s vlastnoručně vyro-
benými výtvory. Samozřejmě jsme neodolali ani široké nabídce 
různých dobrot, však také voněly po celém náměstí! Před naším 
představením na Valdštejnském náměstí jsme ještě stihli zhléd-
nout i některá vystoupení „konkurence“. Okolo 14. hodiny do-
šlo i na naše vystoupení. Rychle jsme naladili nástroje a hlavně 
mikrofony a mohli jsme začít. Naše pásmo písní se divákům lí-

bilo a my si myslíme, že se nám povedlo, však kdyby ne, ony by 
nám to paní učitelky určitě řekly.

 V Jičíně se nám všem moc líbilo a těšíme se na další výlet.“
Za Červánek děvčata z 8. třídy 

PRVNÍ TŘÍDY
Letos máme v 1. ročníku 29 žáků, což 

je téměř hraniční počet, při kterém se 
třída ještě nemusí dělit na A a B. Je to 
však hodně dětí, a proto se třída měla na 
8 vyučovacích hodin dělit na dvě skupiny. 
Během prvního týdne záři jsme poznali, 
že to není ideální řešení, a tak jsme na-
konec přistoupili k trvalému rozdělení to-
hoto ročníku na 1. A a 1. B.

Na prvním stupni nám tak přibyla další 
třída, a proto bylo nutné i ji vybavit in-
teraktivní tabulí. Při výuce tuto pomůcku 
hojně využíváme, a proto by nebylo dobré, 
kdyby jedna první třída interaktivní tabuli 
měla a druhá ne. 

Díky místním firmám a podnikatelům 
se nám podařilo sehnat potřebné finance.

Děkuji proto těmto firmám:

Bohemia Steelmont s.r.o. (J. Poslušný)
BPK, spol. s r.o.
DLAŽBA Vysoké Mýto s.r.o. (B. Du-

dycha)
PP-GROUP.cz s.r.o. (P. Pešek)
Santé (R. Češka, P. Němec)
KLINSKY & Co, s.r.o.
Stavitelství - Háněl s.r.o.
Instalatérství Lukáš Kusý
Zbyněk Prášek
Rád bych tak poděkoval firmě Obuv 

Santé Proseč (Janě Drahošové) za fi-
nancování tisku sborníku „Informace ze 
školy“. Je to komplexní sborník informací, 
který dostali rodiče všech žáků.

Mgr. Josef Roušar

ZÁVOD LESNÍ KRAJINOU PRO 1. STUPEŇ

 Ve čtvrtek 18. září proběhl Závod lesní 
krajinou pro žáky  1. stupně. Ve tříčlen-

ných nebo čtyřčlenných družstvech se 
vydali po vyznačené trase. "Prvňáci" a 

"druháci" plnili na pěti stanovištích úkoly, 
které prověřily jejich znalosti i šikovnost. 
Starší děti běžely skutečně o závod. Da-
nou trasu musely proběhnout v co nej-
kratším čase a nevynechat cestou žád-
nou kontrolu - razítko. I díky krásnému 
počasí se akce vydařila a ke škole se děti 
vracely spokojené. Za pomoc s organizací 
děkujeme seniorům.

 Učitelky 1. stupně
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Vyhlášení výtvarné soutěže Miss popelnice 2014
V neděli 28. září proběhlo na proseč-

ském Dni řemesel vyhlášení netradiční 
výtvarné soutěže Miss popelnice 2014. 
Soutěž začala již na jaře letošního roku a 
zájemci o účast mohli až do konce srpna 
přihlásit své umělecké výtvory v podobě 
namalovaných, nazdobených, či jinak 
zkrášlených popelnic. 

Po počátečním pomalém rozjezdu a po 
prodloužení termínu soutěže do konce 
prázdnin se nakonec přihlásilo téměř 50 
týmů se svými nádhernými popelnicemi. 
Každý soutěžící zaslal jednu fotogra-
fii, která byla vyvěšena na internetových 
stránkách www.misspopelnice.cz. Zde po 
celé září probíhalo hlasování, ze kterého 
vzešlo pořadí soutěžních popelnic a určilo 
nejlepších patnáct. Jejich majitelé byli od-
měněni hodnotnými cenami věnovanými 
společností AVE CZ odpadové hospo-
dářství, která se stala partnerem soutěže. 
Pro první tři vítězné týmy město Proseč, 
jako spolupořadatel soutěže, připravilo 

příjemnou cenu ve formě odpuštění po-
platku za odpady na rok 2015.

Hlavní myšlenkou soutěže bylo zkrášlit 
a rozveselit naše ulice krásnými a neob-
vyklými díly, která překvapí a pobaví ne-
jen pány popeláře, ale také kolemjdoucí a 
hlavně děti. A podle výrazů dětí, prohlí-
žejících si všechny soutěžní popelnice vy-
stavené v prosečském parku je zřejmé, že 
tento cíl byl splněn a troufám si říci i pře-
konán. S potěšením jsme zjistili, že máme 
spoustu nápaditých a tvořivých spoluob-
čanů, kteří mají chuť vystoupit z každo-
denní šedi běžného života a rozjasnit ho 
sobě i ostatním. Za to všem zúčastněným 
patří náš velký dík a obdiv a doufáme, že 
v tomto duchu budeme společně pokra-
čovat i při dalších podobných akcích.

Krásný podzim všem přejí maminky z 
klubu Hnízdo Proseč.

Klub Hnízdo Proseč

Den řemesel a místní výstava králíků, holubů a drůbeže 2014 
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OHLÉDNUTÍ  SE ZA PRÁZDNINAMI
Letošní prázdniny jsme se v Proseči 

rozhodně nenudili. Každou chvíli se něco 
dělo. Jen tak letmo mohu vzpomenout 
hudební festival Šumsadu, letní kino, 
zábavy a to zdaleka není všechno. Nyní 
chci však připomenout akci, která se 
konala v úplném závěru prázdnin 30.8., 
tedy poslední prázdninovou sobotu na 
Martinicích. Jednalo se o premiérovou 
akci, která tu ještě nikdy nebyla. Možná 
jste si všimli, že na Martinicích vznikla 
psí škola a psí hotel Zulu, právě oni, tedy 
přesněji řečeno paní majitelka Zuzana 
Švihrová, připravili akci v Proseči ojedi-
nělou - neoficiální výstavu psů všech ple-
men i původů, včetně voříšků. Na rozdíl 
od oficiálních psích výstav se nehodnotil 
jen vzhled pejsků, ale i jejich dovednosti.  
Pejsci se svými páníčky se sjeli na Mar-
tinice před devátou hodinou z blízkého i 
vzdálenějšího okolí. Počasí naštěstí akci 
přálo, ranní mraky se brzy začaly protrhá-
vat a celý den bylo krásně.

Kolem půl desáté začal program. 
Všichni přihlášení pejsci se postupně 
předvedli před porotou rozděleni do ně-
kolika kruhů – menší a větší pejsci s  „pa-
píry“ a bez „papírů“. Vzhledem k hojné 
účasti vydrželo vystavování celé dopo-

ledne. Páníčci měli zajištěný oběd v ne-
daleké Martinické hospodě a po občers-
tvení začal odpolední zábavný program 

– ukázky sportovní kynologie, soutěž o 
nejšikovnějšího pejska, při které bylo 
opravdu na co koukat, karneval a „sranda 
závod“, při kterém museli i páníčci překo-
návat překážky se svým pejskem. Odpole-
dne uteklo při skvělé zábavě velice rychle 
a přiblížil se závěr akce s vyhlášením ví-
tězů jednotlivých kategorií. Vzhledem 
ke štědrým sponzorům neodešel téměř 
žádný pejsek s prázdnou.

Jako na každé oficiální výstavě  byly i 
tady zajištěny stánky se suvenýry a dob-
rotami (včetně cukrové vaty, což ocenily 
hlavně děti). Celý den proběhl ve skvělé 
atmosféře, myslím, že nikdo, kdo se na 
Martinice vypravil, nelitoval. Paní Švi-
hrová slíbila, že příští rok akci zopakuje. 
Pokud jste tedy neměli letos možnost se 
přijít podívat, jistě budete mít možnost 
napřesrok. Rozhodně vám to doporučuji.                                                

Partnerem této akce byl útulek pro psy 
a kočky v Chrudimi a během konání akce 
se vybrala pěkná částka, která pomůže 
provozu v tomto útulku. Navíc jedna vý-
herkyně věnovala útulku pelíšek. Radost-

nou událostí bylo i to, že se pro jednoho 
pejska z útulku, který měl dočasný domov 
ve škole Zulu, se během akce našli noví 
majitelé. Přeji jim i jemu mnoho společ-
ných radostných zážitků.

 PharmDr. Jana Brahová



 Prosečský zpravodaj 9/2014  str. 14 www.prosec.cz

SKLÁRNA NA POSEKANCI
Uprostřed hlubokých lesů nedaleko 

Proseče vyrostla začátkem 19. století 
sklárna. Jejím zakladatelem byl majitel 
novohradského panství hrabě Jan Ludvík 
Chamaré a pracovali v ní němečtí sklá-
ři, kteří sem přišli ze severu Čech. Také 
založená huť měla německé jméno, říkali 
jí - Marienwald. Pojmenoval ji tak hrabě 
Chamaré na památku své matky Marie 
Anny. Huť byla vzdálena jen několik mi-
nut od myslivny na Posekanci, půlhodin-
ku od Proseče i Budislavi. 

Tenkrát prodělávala sklářská výroba 
první rozmach a zařízení v našich sklár-
nách nebyla zdaleka na té výši jako dnes. 
Ale i tak vyráběli skláři, mezi nimiž stále 
přibývalo českých lidí, znamenité zboží.

Huť Marienwald byla rozsáhlá kamen-
ná budova pokrytá šindelem, ozdobená 
černou věžičkou. Byla bez komína. V teh-
dejších sklárnách se odváděl kouř širokým 
otvorem ve střeše a tímto otvorem se v 
místnostech také větralo. K huti vedla vo-
zová cesta, která míjela ještě dvě stavení. 
Obě patřila ke sklárně. V jednom bydlel 
sklářský mistr s rodinou, ve druhém za-
městnanci huti, kteří toto bydliště později 
zaměnili za rodinné ve venkovských cha-
lupách.

Sklárna na Posekanci měla výhodnou 
polohu. Potřebný písek na výrobu skla 
se těžil v nedalekém lese a také pro písek 
na broušení nebylo daleko. Dost jej bylo 
v blízkých budislavských lomech. Sklár-
na začala pracovat bez větších počáteč-
ních obtíží už v listopadu 1828. Vyrábělo 
se zde zboží nejrůznější denní potřeby. 
Sklenice, lampy, talíře, slánky, cukřenky i 
košíčky v nejrozmanitějších barvách, oby-
čejné i broušené, zásobovaly Vysočinu i 
přilehlé kraje. Zanedlouho se odbyt rozší-
řil po celé vlasti. Vyrábělo se tu i tabulové 
sklo, které však nemělo takovou hodnotu, 
poněvadž mu po zdejším písku zůstával 
zelenavý nádech. 

Skláři na Posekanci se později pokusili 
o výrobu náročnějšího zboží, které pose-
kanecké sklárně získalo dobrou pověst da-
leko za hranicemi a přispělo svou hodno-
tou k budoucí slávě českého skla. Bylo to 
především rubínové sklo, do něhož skláři 
vtavili trošku dukátového zlata. Dukátové 
zlato skupovali posekanečtí skláři po ce-
lém okolí. Z rubínového skla se hotovily 
vázy, sklenice a podobné zboží, které si 
brzy našlo cestu daleko do zahraničí. Na 
těchto výrobcích posekanecká sklárna 
nejvíce vydělávala.

Je pozoruhodné, že vyrobené zboží se 

dováželo i do severních Čech, tam, kde 
bylo sklářství na nejvyšším stupni doko-
nalosti. Formani vozili ze sklárny na Po-
sekanci výrobky na Trutnovsko, Liberecko 
i do okolí Kamenického Šenova. Mnozí 
z nich zajížděli až na Žitavsko a dál do 
Saska, kde vždy dobře prodali.

Když byla sklovina z pánví zpracována a 
dlouhé sklářské píšťaly svoji práci dokon-
čily, oddali se skláři nejen zaslouženému 
odpočinku, nýbrž i pitkám a hlučným 
zábavám. Byli skláři sice velmi pobožní, 
pilní a pracovití, ale také bodří, družní a 
veselí. Tak je znali okolní hostinští a pro-
to těšili se vždy na to, až bude „po peci“, 
až budou mít skláři „fajrunt“. Ochotní 
hostinští v Proseči „Na Šumavě“ nebo „U 
Steinerů“, nebo „U Motyčků“v Budisla-
vi rádi posloužili a o zábavu se postarali. 
Však také skláři se měli nepoměrně lépe 
než ostatní venkovští obyvatelé, takže si 

mohli víc popřát.
Když pak v severních Čechách byly za-

loženy nové sklárny s dokonalejším zaří-
zením a huť na Posekanci s nimi mohla 
jen těžko soutěžit, začala svou výrobu 
pomalu omezovat, až ji zastavila koncem 
devatenáctého století a sklářská pec vy-

hasla v roce 1878 docela. 
Dnes stopy sklárny smazal čas a zapo-

mnění, ale v domácnostech na Vysočině 
je dosud mnoho výrobků z dovedných ru-
kou posekaneckých sklářů. Jejich majitelé 
si jich váží jako  pokladu a předávají je 
dalším generacím jako vzácnou památku. 
Už jen jméno cesty z Pasek na Posekanec- 

„Huťácká“ připomíná někdejší slavnou 
sklárnu. 

Zpracováno podle A. Trkala z časo-
pisu „Od Trstenické stezky“ ročník VIII 
1928/1929.

Věra Stoklasová
ZBAVENÁ INICIÁLY
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Číslice v jednotlivých čtverečcích křižovky umístěné nahoře vpravo, jsou určeny pro druhou část tajenky. Pro Prosečský zpravodaj zdarma sestavili René a Marie Čáslavských 

MÁTE RÁDI SVOJE MĚSTO A CHCETE PRO NĚJ NĚCO UDĚLAT I VY? (VIZ. TAJENKA)
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Nový seriál: Thomas Mann a Proseč - 5. část
Pokračování čtvrté části materiálu, který 

napsal Rudolf Fleischmann o událostech 
spojených s udělením domovského práva pro 
Heinricha a Thomase Manna.

Události, které začaly 6. srpna 1936 v 
Kuessnachtu, skončily 19. srpna 1936 
a všichni členové rodiny dostaly česko-
slovenský pas. Nevěděli jsme, že když 
byl Prof. Dr. Thomas Mann několik let 
předtím pozván, aby obdržel titul Doctor 
honoris causa od Harvardské Univerzity, 
měl potíže s vystoupením z letadla. Byl to 
americký prezident Roosevelt, kdo mu-
sel vydat instrukce k povolení Thomase 
Manna vstoupit na půdu USA. Při této 
příležitosti prezident také pozval Tho-
mase Manna, aby byl jeho hostem, o 
čemž pak Thomas napsal bratru Heinri-
chovi. 

Je velká škoda, že všechny ty nádherné 
dopisy, které jsem obdržel od Thomase 
Manna před válkou, jsou ztraceny. Před 
mým útěkem jsem je dal mému příteli, 
který je zakopal na zahradě, ale bohužel 
byl popraven nacisty. Samozřejmě, že si 
mnoho pamatuji, ale je těžké dopisy ci-
tovat zpaměti. Pamatuji si jednu událost, 
na kterou nezapomenu, dokud budu žít. 
Styděl jsem se, když jsem četl dopis od 
Thomase Manna úpěnlivě mně prosícího, 
abych pomohl jeho dvěma synům, Klau-
sovi a Golovi. Podařilo se, ale oni po-
sléze museli přijmout americké občanství 
na konci druhé světové války. Heinrich 
Mann zůstal Čechoslovákem až do své 
smrti. Thomas Mann napsal prezidentu 
Benešovi a mně předtím, než přijal ame-
rické občanství a vysvětlil, že mu prezi-
dent Roosevelt nabídl vysokou pozici v 
soukromé knihovně, ale podmínkou k 
tomu bylo, že osoba musí být americkým 
státním občanem. Oba synové vstoupili 
do armády USA, díky tomu se stali Ame-
ričany. 

Prof. Dr. T. Mann navštívil Prahu 
a Proseč v lednu 1937; jeho přivítání v 
Praze vyústilo ve veřejnou manifestaci ve 
jménu svobodných německých antinacis-
tických spisovatelů a při této příležitosti 
Thomas Mann pronesl jeho světově zná-
mou a velmi často citovanou „Deklaraci 
demokracie“. Řekl  mimo jiné „Já patřím 
k německé národní kultuře. Jako váš nový 
občan musím zdůraznit, že já nejen sym-
patizuji s evropskou demokracií Českoslo-
venska, ale že si velmi cením české kultury a 
literatury. Jsem hrdý na to, že jsem se mohl 
stát Čechoslovákem také z toho důvodu, že 
zde jsou jiní Němci, kteří patří do tohoto 
státu a jsou ve stejné situaci jako já. Po-
važoval bych za úžasnou věc, jestliže bych 

mohl ukázat na mém příkladu, že je možné 
být dobrým Němcem a současně také dob-
rým občanem Československé republiky.“

Při příležitosti návštěvy Thomase 
Manna, on a jeho manželka byli také 
hosty prezidenta Beneše a poté jim mini-
sterstvo zahraničí zařídilo návštěvu Pro-
seče (která byla také natočená). Thomas 
Mann převzal od starosty dokumenty, na 
základě kterých se stal občanem Proseče. 
Film, který byl v Proseči pořízen, uka-
zuje, kolik občanů přišlo přivítat Thomase 
Manna před městskou radnici. Byl oslo-
ven jejich řečníky nejen v němčině, ale i 
ve francouštině a angličtině, což bylo v 
té době a na tak malé město něco, na co 
jsme mohli být hrdí.  Thomas Mann pro-
jevil poděkování a úctu a ačkoliv  neuměl 
český jazyk, požádal o přeložení následu-
jící věty, kterou napsal do knih význač-
ným hostům: „Thomas Mann v den své 
první návštěvy nového domova“. A zde 
bych si přál navázat na druhou událost, 
na kterou nikdy nezapomenu. 

Thomas Mann předal kopie jeho knih 
lidem, kteří měli největší zásluhu za zís-
kání domovského práva a otci Jeřábkovi 
dal knihu Josef a bratří jeho. Každý mohl 
vidět, jaký ohromný dojem tento dárek 
udělal na otce Jeřábka, který se nestyděl, 
nechal si téct slzy po tvářích a pomalu 
odcházel ze shromáždění ke kostelu, dí-
vajíc se do knihy. Thomas Mann nám dal 
velkou částku peněz s žádostí, abychom ji 
rozdělili mezi chudé lidi v našem městě. 
Jeho přání jsme nesplnili, jelikož jsme 
se rozhodli koupit za tyto peníze ovocné 
stromy, vytvořit Zahradu Thomase 
Manna. Udělali jsme dohodu, že peníze, 
které se ročně utrží z úrody, budou roz-
děleny mezi chudé na Vánoce. Dorazilo k 
nám mnoho a mnoho gratulací a dokonce 
jsme měli i dopis adresovaný Thomasu 
Mannovi, Evropa, který přišel z Číny. 
Situace v Evropě se zhoršovala. V roce 
1938 došlo k okupaci Rakouska, potom 
Mnichova. 

Tušil jsem, že jednou budu muset po-
žádat Thomase Manna o doporučení při 
žádosti o práci, protože situace v zemi 
tomu napovídala. Nikdy v životě jsem si 
neuměl představit, jaké doporučení mi 
Thomas Mann z Princetownu, kde v té 
době přednášel, pošle.

 Doporučení, které bylo datováno 7. 
ledna 1939, zní:

 Pana R. Fleischmanna znám již něko-
lik let a cením si ho jako jednoho z nejvíce 
laskavých, dobrosrdečných a inteligentních 
mužů, který mimo jiné aktivity působil 

jako tajemník ve spolku, který nese mé 
jméno a ve kterém hrál. Díky jeho dobrým 
úsudkům, aktivitám a význačné roli dosáhl 
velkého uznání. Jsem přesvědčený, že bude 
plnit jakékoli úkoly, ale především ty, kde je 
nutné ukázat charakter a sentiment a jsem 
si jistý, že by tak plnil s celým svým svědo-
mím a dovednostmi. V jeho zastoupení bych 
byl šťasten, kdyby mohl dostat příležitost 
ukázat svůj talent. Thomas Mann 

Překlad Alexandra Bačenková
Úprava Stanislava Češková

Pokračování příště

Kulturní a sportovní akce 
v Proseči a okolí

3. 10. Volejbal – okresní přebor – muži 
– Proseč – Zaječice - hřiště u sokolovny 
v 16.30 hod

5. 10. Fotbal – I.B třída – dospělí – Pro-
seč – Mnětice – fotbalové hřiště v 16 hod

7. 10. Prosečská univerzita – Jak se žilo 
v c.k. monarchii v 19. století – Ergo-
eduka v 15 hod 

12. 10. Fotbal – I.A třída – dorost – 
Proseč – Morašice – fotbalové hřiště v 
10 hod

18. 10. Proseč Terézy Novákové 2014 
– vyhodnocení literární soutěže – Proseč- 
sokolovna v 15 hod

18. 10. Prosečský dýchánek – hostem dý-
chánku bude Ester Janečková – Stará 
evangelická škola v 18 hod

19. 10. Fotbal – I.B třída – dospělí – 
Proseč – Rosice n/L – fotbalové hřiště v 
15.30 hod

21. 10. Prosečská univerzita – Doba 
klidu a blahobytu – Ergoeduka v 15 hod

24. 10. Lampiónový průvod – náměstí 
v Proseči v 18 hod

26. 10. Fotbal – I.A třída – dorost – 
Proseč – Svratouch – fotbalové hřiště v 
10 hod

28. 10. Slavnostní otevření meditační-
ho prostoru na evangelickém hřbitově 
za účasti autorů a sponzorů a následný 
varhanní koncert v kostele – evangelic-
ký hřbitov v 15 hod

1. 11. Pietní akt s podporou Armády ČR 
a Svazu bojovníků za svobodu - park 
gen. Svatoně a kpt. Sošky na Pasekách 
ve 13 hod
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